

İstanbul, 02.01.2015**SİRKÜLER (2015-4)****KONU: 2015 yılında uygulanacak asgari geçim indirimi tutarları****Sayın Şirket Yetkilisi;**

Bilindiği üzere, 04.04.2007 tarih ve 26483 sayılı Resmi Gazete’de yayımlanan 5615 sayılı Gelir Vergisi Kanunu Ve Bazı Kanunlarda Değişiklik Yapılmasına Dair Kanun’un 31’inci maddesi ile 01.01.2007 tarihinden geçerli olmak üzere yayımı tarihinden itibaren ücretlerde vergi indirimi maddesini düzenleyen Gelir Vergisi Kanunu’nun Mükerrer 121’inci maddesi yürürlükten kaldırılmış, aynı kanun’un 2’inci maddesi ile Gelir Vergisi Kanunu’nun yeniden düzenlenen 32’nci maddesi ile de gerçek usulde verilendirilen ücretliler için asgari geçim indirimi uygulaması getirilmiştir. Buna göre;

Asgari geçim indirimi; ücretin elde edildiği takvim yılı başında geçerli olan ve sanayi kesiminde çalışan 16 yaşından büyük işçiler için uygulanan asgari ücretin yıllık brüt tutarına;

- Mükellefin kendisi için % 50’si
- Çalışmayan ve herhangi bir geliri olmayan eşi için % 10’u
- Çocukların her biri için ayrı ayrı olmak üzere ilk iki çocuk için % 7,5’i
- Diğer çocuklar için % 5’i

olmak üzere ücretlinin şahsi ve medeni durumu dikkate alınarak hesaplanan indirim oranlarının uygulanması sonucu bulunacak tutarın, Gelir Vergisi Kanununun 103’üncü maddesinde yer alan Gelir Vergisi tarifesinin birinci gelir dilimine uygulanan oranla (% 15) çarpılması sonucu bulunacak indirim tutarının 1/12’sinin aylık olarak hesaplanan gelir vergisinden mahsup edilmesi suretiyle bulunmaktadır.

Gelir Vergisi Kanunu’nun 32’nci maddesi uyarınca 01.01.2015-31.12.2015 döneminde asgari geçim indiriminin hesaplanmasında Asgarî Ücret Tespit Komisyonu tarafından belirlenen aylık brüt 1.201,50 TL’lik asgari ücretin yıllık tutarı kullanılacaktır.

Net ücret üzerinden anlaşmak suretiyle çalışanlar da asgari geçim indiriminden yararlanacak olup, hesaplanan vergiden mahsup edilen asgari geçim indirimi tutarları net ücretleri ile birlikte ücretliye ödenecektir.

2015 yılında çalışanların yararlanacağı aylık asgari geçim indirimi tutarını gösterir tablo aşağıda yer almaktadır:

Çalışanın Medeni Durumu	2015 yılı aylık asgari geçim indirimi tutarı (TL)
Bekar	90,11 TL
Evli,eşi çalışmıyor	108,14 TL
Evli, eşi çalışmıyor, 1 çocuklu	121,65 TL
Evli, eşi çalışmıyor, 2 çocuklu	135,17 TL
Evli, eşi çalışmıyor, 3 çocuklu	144,18 TL
Evli, eşi çalışmıyor, 4 çocuklu	153,19 TL
Evli, eşi çalışıyor	90,11 TL
Evli, eşi çalışıyor, 1 çocuklu	103,63 TL
Evli, eşi çalışıyor, 2 çocuklu	117,15 TL
Evli, eşi çalışıyor, 3 çocuklu	126,16 TL
Evli, eşi çalışıyor, 4 çocuklu	135,17 TL
Boşanmış	90,11 TL
Boşanmış, 1 çocuklu	103,63 TL
Boşanmış, 2 çocuklu	117,15 TL
Boşanmış, 3 çocuklu	126,16 TL
Boşanmış, 4 çocuklu	135,17 TL

Bilgilerinize sunar, işlerinizde başarılar dilerim.

Emsal ÖZCAN
Yeminli Mali Müşavir